






NEKADAŠNJI NAČELNIK PU RIJEKA, A POTOM I 

POLICIJSKE UPRAVE DUBROVNIK, NA 15. OBLJETNICU 

OSLOBODENJA TOGA GRADA

„- Točno je da sam sudjelovao u pregovorima s bivšom JNA. Ti su pregovori ponekad bili vrlo teški, ali su na kraju 

rezultirali povlačenjem agresorske vojske u Crnu Goru. Rijeka je tada bila spašena, i neki ljudi, poput

gradonačelnika Slavka Liniča i generala Marijana Čada, odigrali su u torne izuzetno značajnu ulogu. Ne 

umanjujem, dakako, zasluge svih drugih - od naših branitelja, preko saborskih zastupnika, do ljudi iz državnoga

vodstva. Vrijeme je da se u ovom prijeporu oko Čada kaže kako su njegove zasluge za mirno oslobadanje Rijeke 

itekako velike. Bez njega ne bi se moglo provesti povlačenje bivše JNA iz riječkih kasarni, a to znači da bi se 

Rijeka morala osloboditi na drugi način, lako smo mi bili spremni Rijeku osloboditi i oružjem, cijena bi bila 

previsoka. Premda JNA nije imala dubinu fronte, premda su svakim danom bili sve slabiji, a mi sve jači, posljedice

razaranja, a tu mislim prvenstveno na zračnu odmazdu bile bi katastrofalne po grad i njegove stanovnike, po 

industrijske pogone na kojima je počivala logistika hrvatskih snaga, pa ulogu generala bivše JNA Marijana Čada u 

tim dogadajima treba, napokon, pošteno, bez zadrtosti i strasti, povijesno valorizirati. Osobno ocjenjujem njegovu

ulogu pozitivnom, prvo iz razloga što mi nismo u Rijeci imali niti jedan značajniji incident s jugovojskom, premda

su tenzije itekako postojale. Drugo, jugo-vojska je na miran način otišla iz Rijeke, takoder bez incidenata, i treče, 

ističem njegov doprinos u spašavanju naših djelatnika, policajaca koji su u Ijeto 1991. bili na Plitvicama u vrlo 

teškoj situaciji. Treba ga cljeniti i stoga što su uz njegovu suglasnost Rijeka i šire riječko područje dobili značajne 
količine oružja.“

Uloga Čada u slučaju Rijeke
Ovo je prilika da vas pitam o stvarnoj ulozi generala Marijana Čada u mirnom 

okončanju krize s JNA i napuštanju Rijeke? Do polovice listopada 1991. bili 

ste načelnik PU u Rijeci i jedan od glavnih pregovarača s JNA.

Novi List, Subota, 26. svibnja 2007



IZJAVA ŽUPANA OBČINE REKA 

SLAVKA LINIĆA

„Ja sam obavio taj razgovor s gospodom 
Račanom i Tomcem, a oni su tada 
razgovarali o ostanku g. Čada na mjestu
zapovjednika 13. korpusa tadašnje JNA i s 
gospodinom Gregoričem, predsjednikom
Vlade i Kriznog štaba, a i s g. Kučanom.
Kao predsjednik Kriznog štaba opčine
Rijeka imao sam neprestani kontakt s g. 
Čadom koji je pokazivao visoko razumi 
jevanje za suradnju na očuvanju Rijeke od 
uništenja...”

20. srpnja 1995


